
Protokół Nr 9/19
z posiedzenia Komisji Oświaty Kultury i Sportu, które odbyło się w dniu 22 października
2019r. o godz. 8,30 w Szkole Podstawowej nr 5 im. G. Piramowicza w Pabianicach. 

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Iwona Marczak – Przewodnicząca ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności (zał. nr 1).

Radni zostali skutecznie powiadomieni o terminie i miejscu Komisji.

Porządek obrad:

1. Informacja nt przyjęcia porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu nr 8/19 z dnia 23 września 2019r.
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2019r. -
projekt nr 1.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2019r. -
projekt nr 2.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2019r.
z autopoprawką - projekt nr 4.
6. Sprawy różne:
-  wnioski  Rady Sportu ws dotacji  dla klubów sportowych i  środków na stypendia oraz
budowy hali wielofunkcyjnej.
7. Wizytacja placówki – Szkoły Podstawowej nr 5.

Ad.1
Przewodnicząca Komisji Pani Iwona Marczak (dalej: Przewodnicząca Komisji) przywitała
radnych i gości.
Do porządku obrad (zał. nr 2) nie było uwag. Porządek przyjęto.

Ad.2
Do protokołu nr 8/19 z 23.09.2019 nie było uwag . Przyjęto.

Ad.3
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2019r.
- projekt nr 1 (zał. nr 3)

Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska  (dalej:  Skarbnik  Miasta)  przedstawiła
projekt ww. uchwały.
I. Zwiększa  się  plan  dochodów  bieżących  w  klasyfikacji:  801.80101  §  2310  o  kwotę
15.639,66  zł  z  tytułu  podpisanych  przez  Miasto  Pabianice  porozumień  z  Gminą
Pabianice (8.915,90  zł)  i  Gminą  Konstantynów Łódzki  (6.723,76  zł)  z  innymi  gminami
w sprawie międzygminnych punktów katechetycznych, do których na religię uczęszczają
dzieci będące uczniami szkół, dla których gminy są organami prowadzącymi. 
II. Środki pozyskane z powyższego tytułu przeznacza się w całości na wydatki bieżące
związane  z  realizacją  podpisanych  porozumień  w  grupie  wynagrodzeń  i  pochodnych
od wynagrodzenia dla: 
- Szkoły Podstawowej Nr 15 — 11.868,66 zł,
- Wydziału Edukacji Kultury i Sportu — 3.771,00 zł.
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III. Po stronie planu wydatków bieżących dokonuje się następujących zmian: 
Oszczędności  w  kwocie  600.000  zł  z  tytułu  dotacji  podmiotowych  dla  placówek
niepublicznych spowodowane mniejszą liczbą dzieci ogółem oraz mniejszą liczbą dzieci
niepełnosprawnych przeznacza się na uzupełnienie braków na wynagrodzenia i pochodne
od  wynagrodzeń  oraz  zakup  materiałów  i  wyposażenia  w  placówkach  publicznych
— szkoły, przedszkola i świetlice szkolne. 
Dodatkowo  po  przeliczeniach  wg  stanu  09/2019  dokonuję  się  przesunięć  w  ramach
rozdziału  80104  dotyczących  dotacji  podmiotowych  i  celowych  pomiędzy  placówkami
w wysokości  43.500  zł.  Szczegółowo  po  rozliczeniach  ostateczne  kwoty  dotacji
podmiotowych dla placówek niepublicznych określa załącznik nr 4 do uchwały. 

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały  –  9,  przeciw  -  0,
wstrzymało się - 0.

Ad. 4
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2019r.
-     projekt nr 2   (zał. nr 4)  

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
I. Zwiększa się plan dochodów o łączna kwotę 258.810,00 zł w następujących pozycjach: 
dochody bieżące: 
- wpływ z usług - kwota 34.500,00 zł 
Zgodnie z ustaleniami Pabianicka Spółdzielnia Mieszkaniowa zobowiązała się pokryć 50%
kosztów  inwestycji  realizowanej  przez  Zarząd  Dróg  Miejskich  —  remont  miejsc
postojowych przy ul. Brackiej 10-12, 
- wpływy ze sprzedaży wyrobów - kwota 310,00 zł
Powyższa  kwota  stanowi  dochód  w  2019  r  ze  sprzedanych  produktów  wykonanych
we własnym zakresie przez uczestników Warsztatu Terapii Zajęciowej; 
dochody majątkowe: 
- dotacja celowa - kwota 224.000,00 zł
Dofinansowanie  ze  środków  PEFRON  na  realizację  projektu  pn."Likwidacja  barier
transportowych-zakup  autobusu  do  przewozu  osób  niepełnosprawnych,  w  tym  jedno
miejsce dla osoby niepełnosprawnej poruszającej się na wózku inwalidzkim". 

II. Zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 258.810,00 zł z następujących pozycjach: 
wydatki bieżące: 
- Zarząd Dróg Miejskich - kwota 34.500,00 zł na pokrycie kosztów robót na remont miejsc
postojowych przy ul. Brackiej 10-12,
- Miejskie Centrum Pomocy Społecznej kwota 310,00 zł na pokrycie wydatków związanych
z integracją społeczną uczestników Warsztatów Terapii Zajęciowej 
wydatki majątkowe: 
- Miejskie Centrum Pomocy Społecznej kwota 224.000,00 zł na dofinansowanie zakupu
autobusu do przewozu osób niepełnosprawnych.

III. Po stronie planu wydatków dokonuje się następujących przeniesień: 
- kwotę w wysokości 15.000,00 zł z rozdziału 60016 pozostałą z oszczędności na zadaniu
„Zakup programu do ewidencji  dróg"  do  rozdziału  92109 na dotacje  celową dla  MOK
z przeznaczeniem na zakupu kamery dla telewizji Pro-MOK (wydatek majątkowy),
-  kwotę  3.500,00  zł  z  rezerwy  ogólnej  z  przeznaczeniem  dla  MOK  na  interwencyjne
zabezpieczenie elewacji attyki budynku ośrodka (wydatek bieżący),
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-  kwotę  w  wysokości  23.760,00  zł  z  rozdziału  71004  do  rozdziału  75023  na  zakup
komputera  (wydatek  bieżący)  oraz  zakup  specjalistycznego  programu  graficznego
(wydatek majątkowy) na potrzeby wydziału Urbanistyki.

IV. W  związku  ze  zmianami  organizacyjnymi  w  Urzędzie  Miejskim  od  10.10.2019  r.
dokonano zmian na zadaniach inwestycyjnych „Opracowanie koncepcji budowy Zespołu
Szkolno  -Przedszkolnego  na  Zatorzu"  oraz  „Opracowanie  dokumentacji  projektowej
budowy  hali  sportowej  na  terenie  PTC  przy  ul.  Sempołowskiej  6  w  Pabianicach"
polegających na przeniesieniu ww. zadań z Referatu Inwestycji  Miejskich do Wydziału
Edukacji Kultury i Sportu. 

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały  –  9,  przeciw  -  0,
wstrzymało się - 0.

Ad. 5
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2019r.
z     autopoprawką - projekt nr 4   (zał. nr 5)  

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.

I.  Zwiększa się plan dochodów majątkowych o kwotę 4.164.985,00 zł  w następujących
pozycjach: 
- w związku z wyższym niż planowano wpływem dochodów z tytułu sprzedaży składników
majątkowych zwiększa się plan w tej pozycji o kwotę 250.000,00 zł,
- w związku z wyższym niż planowano wpływem dochodów z tytułu przekształcenia prawa
użytkowania  wieczystego  przysługującego  osobom  fizycznym  w  prawo  własności
zwiększa się plan w tej pozycji o kwotę 320.000,00 zł,
-  w  związku  z  podpisaniem  umowy  na  dofinansowanie  ze  środków  Funduszu  Dróg
Samorządowych  na  zadanie  pn.:  „Przebudowa  ulicy  Warszawskiej  w  Pabianicach
na odcinku  od  „dużego  skrętu"  do  granic  miasta  wraz  z  budową  kolektora  kanalizacji
deszczowej do ulicy Widzewskiej" zwiększa się plan dochodów o kwotę 3.594.985,00 zł.

II. Zmniejsza się plan dochodów majątkowych o kwotę 6.884.210,53 zł w następujących
pozycjach: 
- dotację z UE o kwotę 1.835.647,67 zł, w związku z przesunięciami w realizacji zadań
na rok 2020 na projekcie pn. „Modernizacja i rozwój komunikacji miejskiej w Pabianicach",
-  dotację  z  UE  o  kwotę  4.346.364,44  zł  oraz  dotację  z  Budżetu  Państwa  o  kwotę
702.198,42 zł, w związku z przedstawieniem przez wykonawcę nowego harmonogramu
rzeczowo-finansowego  realizującego  projekt  pn.  „Łódzki  Tramwaj  Metropolitalny  etap
Pabianice Ksawerów".

III. Zwiększa się plan wydatków o 4.308.054 zł w następujących pozycjach: 
1.wydatki majątkowe., w tym: 
-  zabezpieczenie  dodatkowych  środków  na  realizację  zadania  pn.  „Budowa  kociarni
miejskiej etap II" w kwocie 105.000,00 zł (Wydział Ochrony Środowiska),
-  wykonanie dokumentacji  projektowej  oświetlenia drogi  dojazdowej  do inwestycji  firmy
Panattoni Europe przy ul. Lutomierskiej w kwocie 11.000,00 zł (Zarząd Dróg Miejskich),
- przebudowa dróg gminnych w kwocie 18.000,00 zł (Zarząd Dróg Miejskich),
-  w  związku  z  podpisaniem  umowy  na  dofinansowanie  ze  środków  Funduszu  Dróg
Samorządowych  na  zadanie  pn.:  „Przebudowa  ulicy  Warszawskiej  w  Pabianicach
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na odcinku  od  „dużego  skrętu"  do  granic  miasta  wraz  z  budową  kolektora  kanalizacji
deszczowej  do  ulicy  Widzewskiej"  w  kwocie  3.994.054,00  zł  (Wydział  Infrastruktury
Technicznej i Komunikacji). 
2. wydatki bieżące — w tym:
- zimowe utrzymanie dróg w kwocie 180.000,00 zł (Zarząd Dróg Miejskich).

IV. Zmniejsza się plan wydatków o kwotę 14.182.240,47 zł w następujących pozycjach: 
1.wydatki majątkowe, w tym: 
- „Program usuwania azbestu i odpadów zawierających azbest z terenu miasta Pabianie"
o kwotę 32.200,00 zł (Wydział Ochrony Środowiska),
- „Termomodernizacja budynków Urzędu Miejskiego w Pabianicach przy ul. Zamkowej 16 -
dokumentacja projektowa" w kwocie 8.000,00 zł (Kancelaria Miasta Pabianie),
- „Modernizacja i rozwój komunikacji miejskiej w Pabianicach" w kwocie 2.729.635,19 zł —
w tym środki własne 893.987,52 zł (Wydział Infrastruktury Technicznej i Komunikacji),
- „Łódzki Tramwaj Metropolitalny etap Pabianice — Ksawerów" w kwocie 8.938.186,60 zł
— w tym środki własne 3.889.623,74 zł (Wydział Infrastruktury Technicznej i Komunikacji),
-  „Poprawa  efektywności  wykorzystania  energii  w  budynkach  użyteczności  publicznej
Gminy Miejskiej Pabianice" w kwocie 1.660.666,68 zł (Referat Inwestycji Miejskich).
2. wydatki bieżące — w tym:
-  „Poprawa  efektywności  wykorzystania  energii  w  budynkach  użyteczności  publicznej
Gminy Miejskiej Pabianice" w kwocie 173.552,00 zł (Wydział Edukacji Kultury i Sportu),
- wydatki na zadania statutowe w kwocie 100.000,00 zł oraz na świadczenia na rzecz osób
fizycznych w kwocie 90.000,00 zł (Wydział Gospodarki Nieruchomościami),
- dodatki mieszkaniowe w kwocie 150.000,00 zł (Wydział Spraw Lokalowych),
- zakup energii w kwocie 270.000,00 zł (Wydział Infrastruktury Technicznej i Komunikacji),
- zadania statutowe w kwocie 30.000,00 zł (Wydział Urbanistyki). 
W konsekwencji  powyższych zmian skorygowano wynik budżetu w 2019 r.,  przychody
budżetu z tytułu wolnych środków oraz emisji  obligacji.  Deficyt budżetu uległ  poprawie
o kwotę  7.154.960,94  zł.  Po zmianach  wynosić  będzie  (-)  16.532.752,71 zł  i  zostanie
sfinansowany w pełnej wysokości wolnymi środkami pozostałymi na rachunku bankowym
na koniec  2018 r.  Pozostała  planowana na 2019r.  kwota  emisji  obligacji  w wysokości
3.700.000  zł  przeznaczona  zostanie  na  rozchody  budżetu  —  spłaty  wcześniej
zaciągniętych kredytów i wyemitowanych obligacji. 

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały  –  9,  przeciw  -  0,
wstrzymało się - 0.

Ad. 6
 Sprawy różne:
-  wnioski  Rady Sportu ws dotacji  dla klubów sportowych i  środków na stypendia oraz
budowy hali wielofunkcyjnej (zał. nr 6 i 7).

Wszyscy radni otrzymali ww. pisma.

Radny  Andrzej  Żeligowski:  chciałem  zapytać  o  sprawę  szczepień  dzieci  i  miejsc
w przedszkolach, żłobkach. 

Przewodnicząca Komisji: tą kwestią zajmuje się Komisja Spraw Społecznych.

Radny  Andrzej  Żeligowski:  czy  każda  osoba,  która  chce  zapisać  swoje  dziecko
do przedszkola ma miejsce? 
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Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Pan  Waldemar  Boryń  (dalej:  Naczelnik
WEKiS): musimy zapewnić każdemu 3 - latkowi miejsce w przedszkolu.

Radny Andrzej Żeligowski: czyli ta uchwała mija się z celem.

Naczelnik:WEKiS:  jeśli  chodzi  o  przedszkola  tak,  odrębna  kwestią  jest  żłobek.
Interpelacja podzielona  została  na  dwie  części,  organizacja  żłobka  nie  podlega  pod
ustawę  o  systemie  oświaty,  nie  znam  treści  odpowiedzi  w  tej  części,  abym  móc
się ustosunkować, tak ma to może jakiś sens. Te szczepienia wywołały szereg emocji,
jeśli mogę  sobie  pozwolić  na  dygresję  z  własnego  podwórka,  moja  córka  chce
zaszczepić dziecko, ale z powodów zdrowotnych nie może tego zrobić już od pół roku.
Nie zawsze  brak  szczepień  wynika  z  zaniedbania,  poglądów  rodziców,  natomiast  ten
kij ma  dwa  końce,  moja  wnuczka  byłaby  tak  samo  traktowana  przy  rekrutacji  jak
dziecko rodziców,  którzy nie  chcą zaszczepić dziecka.  Trzeba uważać,  żeby nie  wylać
dziecka z kąpielą. To jest bardzo delikatny temat. 

Radny Włodzimierz Stanek: moim zdaniem, niepotrzebnie składaliście taką interpelacje,
to nic  nie  zmieni,  bo  i  tak  do  przedszkola  dziecko  musi  być  przyjęte,  w  żłobku  tak
jak była kolejka,  to  będzie,  tylko niepotrzebne emocje  wzbudziła.  Każdy dostał  e-maile
od oburzonych rodziców, po co drażnić temat.

Radny  Andrzej  Żeligowski:  jestem za  tym,  aby  szczepić  dzieci,  żeby  też  nie  narażać
innych na choroby, ale trzeba uważać, żeby ktoś nie został ukarany za nie swoje winy. 

Radny Włodzimierz Stanek: są różne sytuacje, nie wszystko jest zależne od rodziców.

Przewodnicząca  Komisji:  zapraszam  na  posiedzenie  Komisji  Spraw  Społecznych,
żłobek to już kompetencja tej Komisji. Odnośnie wniosku Rady Sportu, chciałam zapytać,
czy te pieniądze zostały już zabezpieczone?

Naczelnik WEKiS: kwoty zostały zgłoszone do budżetu, natomiast nie wiemy jak się do
tego ustosunkuje Pan Prezydent.

Skarbnik  Miasta:  budżet  musimy  złożyć  do  15  listopada,  ale  już  w  tym  miejscu
zasygnalizuje,  że  ten  budżet  przyszłoroczny  będzie  jednym  z  najtrudniejszych  do  tej
pory. Dotąd  mieliśmy  problem  tak  naprawdę  tylko  z  finansowaniem  wydatków
majątkowych,  czyli  zabezpieczeniem  wkładów  własnych,  żeby  można  było  realizować
projekty,  natomiast  dzisiaj  mamy  problem  z  zabezpieczeniem  wydatków  bieżących.
Nie możemy uchwalić budżetu, w którym wydatki bieżące przekroczą dochody bieżące,
natomiast  dochody  bieżące  z  trzech  głównych  źródeł  finansowania  budżetu,  gdzie
mamy subwencję  oświatową,  udziały  w  podatku  dochodowym  od  osób  fizycznych
i subwencję wyrównawczą to jest tylko 1 milion wzrostu w stosunku do roku ubiegłego.
Po stronie  dochodowej  mamy  mniejsze  środki  do  dyspozycji,  gdzie  biorąc  pod
uwagę rok 2018 do roku 2019 udział w podatku dochodowym był wzrost o prawie 9 mln zł.
Czyli  wzrosty  po  stronie  wydatków bieżących na pokrycie  kosztów naszej  działalności
czyli wynagrodzenia  i  zwiększone  koszty   w  związku  z  realizowanymi  dotychczas
inwestycjami  była  możliwość  ich  pokrycia.  Natomiast  dzisiaj  będzie  ogromny  problem
żeby zabezpieczyć  podstawowe  potrzeby.  Musimy  wykonywać  ustawę  o  finansach
publicznych. Musimy ciąć wydatki, żeby dopiąć budżet. 
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Naczelnik WEKiS: a w największej „fabryce” tego miasta, czyli  oświacie,  gdzie pracuje
prawie 1100 osób, wzrost kosztów wynagrodzeń wszystkich pracowników w roku 2020
jest szacowany  na  poziomie  ponad  10  mln  więcej  niż  w  roku  2019,  z  powodów
niezależnych od  nas  tj.  wzrost  minimalnego wynagrodzenia,  podwyżki  dla  nauczycieli,
które miały miejsce w zeszłym roku, od stycznia i od września, skutkują w roku 2020 taką
dodatkową kwotą. 

Skarbnik  Miasta:  subwencji  oświatowej  otrzymaliśmy  mniej  o  100  tysięcy  zł  niż  plan
na 2019r.,  czyli  subwencja  mniejsza  a  wzrost  wydatków  na  samych  wynagrodzeniach
to jest 10 mln zł w stosunku do szacowanego wykonania. Dlatego musimy ciąć wydatki,
musimy poszukiwać źródeł wydatków bieżących. 

Naczelnik  WEKIS:  w  roku  2018  wynagrodzenia  w  naszych  szkołach  i  przedszkolach
wynosiły 82% budżetu, obawiam się, że rok 2019, a zwłaszcza 2020 będzie to jeszcze
większy odsetek 

Przewodnicząca  Komisji:  na  tym  zakończymy  część  merytoryczną,  poprosimy  Pana
Dyrektora o oprowadzenie nas po Szkole i kilka słów. 

Ad. 7. 
Wizytacja placówki – Szkoły Podstawowej nr 5.

Dyrektor SP nr 5 Pan Jerzy Kaczmarek (dalej: Dyrektor SP nr 5) przywitał radnych
i pozostałych gości. W kilku zdaniach opowiedział o placówce. 

Radni  obejrzeli  sale  lekcyjne,  gimnastyczną,  świetlicę  szkolną,  stołówkę,  inne
pomieszczenia szkoły.
Szkoła  Podstawowa  nr  5  im.  Grzegorza  Piramowicza  jest  jedną  z  najstarszych  szkół
w Pabianicach.  Decyzja  o  jej  powołaniu  została  podjęta  w  1917r.,  niedawno  Szkoła
obchodziła  stulecie  istnienia,  w  1924r.  została  przeniesiona  do  budynku,  w  którym
funkcjonuje do dziś. 
Placówka położona jest przy ul. Zamkowej, głównej ulicy Miasta i bardzo dba o edukację
dzieci w zakresie kształtowania umiejętności właściwego zachowania w ruchu ulicznym.
Szkoła  zatrudnia  pracownika,  którego  zadaniem  jest bezpieczne  przeprowadzanie
dzieci i ich  opiekunów  przez  ulicę,  współpracuje  w  tym  zakresie  także  z  Policją  oraz
Strażą Miejską.
Szkoła mieści się w dwóch budynkach dydaktycznych, połączonych salą gimnastyczną.
Trzeci  budynek,  który  wchodzi  w  skład  kompleksu  zabudowań,  mieści  świetlicę
oraz kuchnię  i  stołówkę  szkolną.  W  2017r.  powstał  łącznik  pomiędzy  tym  budynkiem
a budynkiem  dydaktycznym.  Poprawiło  to  zdecydowanie  komfort  pracy  uczniów
i nauczycieli, ponieważ dzieci nie muszą już przechodzić przez podwórko aby przemieścić
się z jednego budynku do drugiego.
Po  remoncie  elewacji  zewnętrznej  i  ociepleniu  poddasza  sukcesywnie  odświeżane
są pomieszczenia wewnątrz budynku. Budynek cały czas „pracuje” po remoncie stropu.
Boisko  betonowe,  udało  się  pozyskać  sąsiednią  działkę,  co  daje  możliwości  innego
zagospodarowania tego terenu, ale to w miarę możliwości finansowych. Szkoła została
podłączona do miejskiej  sieci  grzewczej,  co zdecydowanie poprawiło warunki panujące
w budynkach.

Na jednym poziomie nauczania funkcjonują dwie – trzy klasy, w których uczy się od
21 do 25 uczniów,  co zapewnia dobre warunki nauczania, szybkie rozpoznanie potrzeb,
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możliwości i  zainteresowań dzieci oraz zapewnienie im bezpiecznego pobytu w szkole.
Układ  architektoniczny  budynków umożliwia  oddzielenie  klas  młodszych  od  starszych.
Świetlica szkolna czynna jest w godz. od 7.00 do 17.00, kuchnia szkolna przygotowuje
dwudaniowe,  pełnowartościowe  obiady.  Sale  lekcyjne  wyposażone  są  w  sprzęt
multimedialny z dostępem do internetu a także w sprzęt i pomoce dydaktyczne pozyskane
z  funduszy  europejskich  dostosowane  do  wieku  dzieci.  Szkoła  dysponuje  salą
gimnastyczną,  biblioteką  z  centrum  multimedialnym,  pracownią  komputerową.  (źródło
informacji  o  SP Nr  5:  strona internetowa SP Nr  5  http://www.sp5pabianice.szkoly.lodz.pl/
oraz informacje podane przez Dyrektora SP nr 5 podczas posiedzenia Komisji).

Przewodnicząca Komisji zamknęła posiedzenie o godz. 10,00.

     Protokołowała  :                                                                                 Przewodniczyła:

  Magdalena Witkowska                                                                          Iwona Marczak
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